

# 目次

2021 年第 28 卷第 4 期(总第 126 期)

## 特邀专稿

- 工业区块链技术进展 ..... 黄廷磊, 邓松, 张姿, 韩啸宇, 蒋建辉, 宗云兵(331)
- 有节点故障的  $d$  进制  $n$  维方的圈嵌入 ..... 李赵祥(341)
- 一种增强多样性的改进型 NSGA II 算法 ..... 程文旗, 郭华, 谢承旺, 韦伟, 潘嘉敏, 龙广林(353)

## 生态环境与新材料结合

- 水环境中人工合成纳米银颗粒的来源、转化和生态毒性研究进展.....  
..... 蒲高忠, 王柯懿, 陈霞霞, 莫凌, 曾丹娟(363)
- 纳米氧化锌对白地霉生长和胞外降解酶活性的影响..... 杜京京, 渠文瑞, 张锦, 张文芳, 陈荟冰(373)
- 2,4,6-三氯苯酚废水处理过程对污泥性能和菌群结构的影响 .....  
..... 李玉, 徐永贵, 董蓉, 郭佳欣, 金宝丹, 赵建国(382)
- 水稻土细菌群落对长期施肥和短期氮添加的响应..... 曹彦强, 张中峰, 徐广平, 滕秋梅, 蒋先军(389)

## 中药民族药

- 岗松总黄酮对脂多糖诱导 RAW264.7 细胞炎症的影响 ..... 邱宏聪, 赖克道, 梁冰, 王丽, 黄艳, 刘布鸣(396)
- 水提法生产左旋多巴的工艺研究及优化 .....  
..... 李学坚, 银江林, 袁经权, 苏健, 赵小超, 黎永红, 黄艳, 张雯艳, 张桂珍(402)
- 栽培年限对走马胎生长及有效成分含量的影响..... 唐凤鸾, 颜小捷, 梁英艺, 孙菲菲, 赵健(409)
- 一测多评法测定壮药三加皮中 5 个酚酸类成分的含量 ... 郭勇秀, 蒋林, 农毅清, 李芳婵, 随家宁, 魏博伟(416)
- 大叶钩藤中柯诺辛碱 B 及柯诺辛碱的含量测定及分析 ..... 杨海船, 张赟赟, 张颖, 巫凯, 李嘉(423)
- 投稿指南..... (340)

# CONTENTS

2021 Vol. 28 No. 4 (No. 126)

---

## Special Issue

- Progress of Industrial Blockchain Technology .....  
..... HUANG Tinglei, DENG Song, ZHANG Zi, HAN Xiaoyu, JIANG Jianhui, ZONG Yunbing(331)
- Cycles Embedding in  $d$ -Ary  $n$ -Dimensional Cube With Node Failures ..... LI Zhaoxiang(341)
- An Improved NSGA II Algorithm for Enhancing Diversity .....  
..... CHENG Wenqi, GUO Hua, XIE Chengwang, WEI Wei, PAN Jiamin, LONG Guanglin(353)

---

## Combination of Ecological Environment and New Materials

- Research Progress on Source, Transformation and Eco-toxicological Effect of Silver Nanoparticles in Aquatic Environment: A Review ..... PU Gaozhong, WANG Keyi, CHEN Xiaxia, MO Ling, ZENG Danjuan(363)
- Effects of Nano-sized Zinc Oxide on the Growth and Extracellular Degrading Enzyme Activity of *Geotrichum candidum* ..... DU Jingjing, QU Wenrui, ZHANG Jin, ZHANG Wenfang, CHEN Huibing(373)
- Effects of 2,4,6-Trichlorophenol Wastewater Treatment on the Sludge Performance and Microbial Community Structure ..... LI Yu, XU Yonggui, DONG Rong, GUO Jiaxin, JIN Baodan, ZHAO Jianguo(382)
- Response of Bacterial Community in Paddy Soil to Long-term Fertilization and Short-term Nitrogen Addition ..... CAO Yanqiang, ZHANG Zhongfeng, XU Guangping, TENG Qiumei, JIANG Xianjun(389)

---

## Traditional Chinese Medicine

- Effect of Total Flavonoids from *Baeckea frutescens* on LPS-induced RAW264.7 Cell Inflammation .....  
..... QIU Hongcong, LAI Kedao, LIANG Bing, WANG Li, HUANG Yan, LIU Buming(396)
- Study and Optimization on the Process for Producing L-dopa by Water Extraction .....  
..... LI Xuejian, YIN Jianglin, YUAN Jingquan, SU Jian, ZHAO Xiaochao, LI Yonghong,  
HUANG Yan, ZHANG Wenyan, ZHANG Guizhen(402)
- Effects of Cultivation Years on Growth and Content of Effective Components of *Ardisia gigantifolia* Stapf. ....  
..... TANG Fengluan, YAN Xiaojie, LIANG Yingyi, SUN Feifei, ZHAO Jian(409)
- Determination of 5 Phenolic Acid Components in Zhuang Medicine *Acanthopanax trifoliatus* (L.) Merr. Based on Quantitative Analysis of Multi-component with Single-marker .....  
..... GUO Yongxiu, JIANG Lin, NONG Yiqing, LI Fangchan, SUI Jianing, WEI Bowei(416)
- Determination and Analysis of the Content of Corynoxine B and Corynoxine in *Uncaria macrophylla* Wall. ....  
..... YANG Haichuan, ZHANG Yunyun, ZHANG Ying, WU Kai, LI Jia(423)
-